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Szegedre látogattak 
a kongresszus japán vendégei 

Beszélgetés s tcxttlművekben. Balról jobbra: Gombos 
Andrásné, Oka Mashayoshi, Mihály Lajosné fonócso-

portvczető, Nlshlzava és Satoml Hakamada 

(Folytatás az 1. oldalról.) A japán pártdelegáció veze-
gáeiót Sándor János elvtárs, tője, Hakamada Satomj elv-
az MSZMP Szeged városi bi- társ a beszélgetés folyamán 
zottságának t i tkára, Csöng- elmondotta, hogy ez az első 
rád megyei kongresszusi eset, amikor japán kommu-
küldött kisérte Szegedre. nísta küldöttség érkezik ha-

A meleg baráti üdvözlések zánkba. Nagy örömet Jelent 
titán a Szeged városi pártbi- számukra, hogy e küldöttség 
zottság székházát keresték tagjai lehetnek, annál is 
fel, ahol barát i találkozón inkább, mert a japán kom-
vettek részt. Itt a Csongrád munisták mindig nagy tiszte-
megyei pártbizottság képvi- lettel és érdeklődéssel tekin-
seletében megjelent Ágoston tet tek a magyar munkásosz-
József, a megyei párt-végre- tályra. Örömmel töltötte el a 
hajtóbizottság tagja, a me- japán munkásosztályt is az 
gyei pártbizottsági osztályve- a tény, hogy a magyar nép 
zető; a városi pártbizottság leverte az 1956-os ellenforra-
tagjal közül pedig Sípos Gé- dalmat és azóta sikeresen 
za, Balogh István és Szögi építi a szocializmust. Kije-
István osztályvezetők, Bódi lentette még azt is, hogy 
László országgyűlési képvise- nagy élményt és jóleső ér-
iő. Kelemen Sándor, a városi zést jelentett számukra pár-
munkásőrség parancsnoka, tunk Központi Bizottságának 
dr. Lőkös Zoltán, a Dél-Ma- a kongresszuson Kádár J á -
gyarország főszerkesztője és nos elvtárs által előterjesz-
Deák Béla, a városi KISZ- tett beszámolója, mer t ebben 
bizottság t i tkára vettek részt mintegy a japán dolgozó nép 
a találkozón. A városi tanács jövőjét is látták, 
képviseletében Tari János el- A pártbizottságon lezajlott 
nökhelyettes jelent meg. baráti " találkozón Hakamada 

A. ^özvetlep, meleg elvtársi elvtárs külön lapunk képvi-
lágkorben lezajlott találko- selőjéhez fordul t és megkér-
zón Sándor János és Sipos te, hogy a Dél-Magyarország-
Géza elvtársak nyúj to t tak ban tolmácsolja üzenetét 
tájékoztatót a város életé- Szeged dolgozóihoz. Ezeket 
rőL, a pár t tevékenységéről, mondotta; 

— A Japán Kommunista Párt nevében forró baráti is 
elvtársi üdvözletemet küldöm Szeged város minden dolgo-
zójának a párt lapján keresztül. Kérem, fejezzék ki kü-
lön köszönetemet azért, hogy a rossz idő ellenére is a város 
határában olyan kitartóan és szívélyes barátsággal virágok-
kal fogadtak bennünket. Nagyon köszönöm szívből jövő üd-
vözletüket és legkedvesebb emlékeink között őrizzük meg 
e város figyelmességét, amelyet a Japán Kommunista Párt 
és ezáltal is a japán dolgozó nép iránt tanúsítottak. Ha-
zánkba visszatérve jelentést teszünk tapasztalatainkról és 
ebben külön is megemlékezünk e máris felejthetetlen szege-
di látogatásról. 

A pártbizottságon tett 16- szusunk záróülésén, ahonnan 
togatás után a japán kommu- a csehszlovák, ma jd az olasz 
nista delegáció a Szegedi 
Textilmüveket kereste fel. 
Itt Mőczón Lajos, igazgató. 
Kovács Sándor, az üzemi 
pártbizottság t i tkára. Gombos 
Andrásné, az üzemi szak-
szervezeti bizottság t i tkár-
helyettese, Défli Ilona üzemi 
KlSZ-t i tkár és az üzem más 
vezetői, a munkások képvi-
selői fogadták őket. A vendé-
gek nagy érdeklődéssel hall-
gatták az üzem életéről szó-
ló beszámolót, ma jd végig 
já r ták a gyár korszerű mun-
katermeit , szociális létesítmé-
nyeit. 

A dét1 órákban ebédet 
adott t iszteletükre az 
MSZMP Szeged városi bizott-
sága, amelyen Sipos Géza 
elvtárs nyúj tot ta át a váras 
dolgozóinak termékeiből 
összeállított ajándékokat. 

Délután az újszegedi Hala-
dás Termelőszövetkezetbe lá-
togattak el és itt közvetlen 
hangulatú beszélgetést foly-
tat tak Fodor Istvánnal, a ter-
melőszövetkezet elnökével, 
valamint a szövetkezet több 
dolgozójával Nagy figyelem-
mel hallgatták a termelő-
szövetkezet életéről szóló tá-
jékoztatókat, amelyek — 
mint mondották — hasznos 
útmutatóul szolgálnak a ja-
pán parasztság számára is. 

Az esti órákban rövid lá-
togatást tettek még Tari J á -
nos elvtárs vezetésével a vá-
rost tanácsházán, majd visz-
szautaztak Budapestre, hogy 
r e s z t v e g y e n e k p a r t k o n g r e s z -

Hitel van, kérjen! 
Eddig is sokat segített a hitel, de ezután még többet 

A különféle bankhitelek rülhet olyan beruházásra, jának jogköre is kibővül, mt-
eddig is sok segítséget adtak m e l y h e z nemcsak gépek kel- után a tanácsi üzemek ál-
a szegedi vállalatok szá-
mára kisebb, de fontos be- építkezés és a gépbeszerzés 
ruházásaik megvalósításához, a rányát bizonyos szempon-
A hitelek engedélyezésének tok a lapján ezentúl is eje-
és a visszafizetés módjának mezni kelL Nincs akadálya 
azonban meglehetősen szűk a hitel igénybe vételének 
korlátokat szabtak az é r - akkor sem, ha a beruházás 
vényben levő rendelkezések, esetleg nem önmagában té-

rül meg, hanem az egész vál-
lalati gazdálkodásban érvé-
nyesül jótékony hatása. 

lenek, hanem épület is. Ter- tal igényelt hiteleket kizáró-
mészetes azonban, hogy az lag helyben engedélyezik, de 

itt dől el azoknak a hitel-

Előfordult, hogy a beruhá-
zási bank nem létező táblá-
já ra ki kellett í rni : "Hitel 
nincs, ne is kérjem!" Szigo-
rú vizsgálat alá vetet ték a 
hitelkérelmeket, s a meg-
adott hitelek felhasználását 
hasonlóképpen ellenőrizték. 

Százmillióról 
ötszázmillióra 

Mivel a visszafizetéses hi-
telek a r ra ösztönzik a beru-
házókat, 6 rajt.uk keresztül 
a kivitelező, sőt az irányító 
hatóságot is. hogv a beruhá-
zás minél kevesebb pénzbe 
kerüljem, minél rövidebb idő 
alatt megvalósuljon, s az-
után minél nagyobb jövedel-
met hozzon a vállalatnak, az 
illetékesek régóta vitatkoz-
tak azon, miként lehelne 
nagyobb körben, a megkö-
töttségek egy részét eltöröl-
ve alkalmazni a hiteleket. 

A közelmúltban végül is 
megszületett a döntés: 1983-
ban 360. illetve 500 millió 
forint éli m a j d rendelke-
zésre hitelek céljára a nép-
gazdaságban. szemben az 
idei százmillió forinttal . 

Fokozott érdeklődés 

igényeknek sonsa is, melye-
ket a minisztériumokhoz tar-
tozó vállalatok nyúj tanak 
be, s összegük nem haladja 
meg a kétmillió forintot. 

Érthető, hogy az üzemek 
részéről nagy érdeklődés 
nyilvánul meg az ú j hitelle-
hetőségek iránt, úgyhogy a 
beruházási bank máris ösz-
azagyűjti az 1963-ban előre-
láthatólag várható igénye-Az ú j hitelfeltételek élet-

be lépésével a beruházási Hitel van, kér jen! 
bank Csongrád megyei f iók- V. K. 

ffltxodónk c t f d r 

Miért töltik fel 
a rendezett kocsiutal? 

Sérelmesnek talál juk azt, 
ami az utcánkban történik. 
Pá r é w e l ezelőtt a I l t ke-
rületi tanács rondbahozatta 
a gyalogjárdákat és a kocsi-
u ta t alacsonyabb szintre ve-
tette. lehordatott 30 centimé-
ter vastagságú földréteget. 
Ezáltal rendezett volt a jár-
daszegély mellett levő virá-
gos ágy és a kocsiút is, ame-
lyet a háztulajdonosok tar-
tottak rendben. Éppen ezért 
magdöbbenve lá t juk azt, 
hogy most feltöltik a kocsi-
u ta t mindenféle hordalék-
anyaggal. Arra kér jük az il-
letékeseket, hogy szüntessék 
meg az ismételt fe l töl tés t 

Fogas Imre, 
Kismartoni utca 5. 

pártkongresszusra utaznak. 

Naeyobb felelősség 
De nemcsak a pénzügyi 

keret növekszik meg, egy-

Nagyarányú útépítés, 
közvilágítás-korszerűsítés 

Idén az 1. kerületi tanács közel 35 milliót fordított 
közhasznú célokra 

Idén Szegeden az I. kerü-
letben — akárcsak a város 
másik két kerületében — 
sok millió forintot fordítot-
tak közérdekű célok meg-

3 mJUló forintot fordítot- azonban több tízezer forint, 
lak. tal szárnyalták túl. 

A többi között megfelelő A kerület legjobb társadal-
útat kapott az Egressy Béni mi munkásait jelvénnyel 
utca, a Közép fasor, s foly- tüntetik ki. 

valósítására. Az 1. kerület- ta t ták a Bérkart utca ú t já - A szép jelvényt, amelynek 
ben, amint erről Mison Gusz- nak építését a Szövetség ut- arany, ezüst és bronz foko-
táv, a kerületi tanács elnöke cától a Haladás Tsz felé zata lesz, már készítik is. A 
tájékoztatott, idén vezető szakaszon. legjobb társadalmi munká t 

a költségvetés és a község- Az 1. kerületben is végzőknek jövőre ünnepélye-
jelentős társadalmi munka sen ad ják á t a jelvényt, 
segítette a feladatok elvég- Eredetileg nem szerepelt 
zéset- az idei tervben, s jó hogy 

A lakosság a felhasználásra sikerült megvalósítani a nap-
kerülő összeg növekedésével köziotthonokban a még oda-
párhuzamosan több társadal- adóbb gondoskodást. Az 

ezer for int ra emelkedett. Ezt mi munkát is végzett. Ere- anya- óe gyermekvédelemért 
a nagy összeget a lakosság detlleg a kerületben 370 ezer Újszegeden is rendszeressé 

. . . . . . . , . , javára, a kerület szépítésére for int értékű társadalmi vál t a gyermekgyógyászati 
út tal megváltoznak a fel- f o r d f t o t t á k . s erről lapunk- munkára számítottak. Ezt szakrendelés. 

han már beszámoltunk. , , . , . - - „ . , , , . .... . 

fejlesztési alap 
együttes összege 29 millió 
forint vo l t A kerületben az 
eredetileg felhasználható 
összeg azután év közben ör-
vendetesen 34 millió 500 

használás körülményét 1s. 
Ezentúl a vállalatok érték-
ha tár alatti beruházásaik 
egy részét három-négy éves 
visszafizetési kötelezettség 
mellett, bankhitel fo rmá já -
ban valósí that ják meg. Min-
den é r tékha tá r alatti beru-
házásra lehet bankhitel t 
kérni, ha a feltételeket 
egyébként biztosították hoz-
zá: a beruházás szükséges, 
gazdaságos és megtérül. 

Kétségtelen, hogy a r ra az 
üzemre, mely bankhitel t 
vesz igénybe, sokkal na-
gyobb felelősség hárul, mint 
eddig. Egyúttal azonban 
nagyobb lehetőségeket ls te-
remt számára a nagyobb ön-
állóság. Korábban például 
építéssel összefüggő beruhá-
zásra ál talában nem kapha t -
tak bankhitel t , most, hogy 
er re ls mód nyílik, sor ke-

"Terven felül" a kerület 
közvilágításának fejleszté-
sére, korszerűsítésére idén 
1 millió 500 cser forintot 
használnak fel. 

Korábban megkezdődött a 
Lenin körűt páros számozású 
oldalán az ostornyolee fény-
csövek felszerelése. Most 
kezdték meg a Leriin körút 
páratlan számozású oldala 
közvilágításának korszerűsí-
t é sé t A munkálatok során 
74 ostornyeles fénycsövet 
szerelnek föl. A Dugonics 
téren n közvilágítást szerelik 
s a gömb-burákban higany-
gőz lámpákat, fénycsöveket 
helyeznek el. A felső Tisza-
parton, a nagykörúton, vala-
mint a Petőfi Sándor sugár-
úton is korszerűsödött a köz-
világítás. Jelenleg tovább 
végzik a korszerűsítést a 
nagykörút, Kossuth Lajos 
sugárút és Tolbuhin sugárút 
közötti szakaszán. 

Útépítésre — megint csak 
"terven felül" — több mint 

ÖTVENNYOLCEZER HELYETT 
KÉTSZÁZEZER FORINT 

Petőfi Tsz-ben 
Az idén 

először a 
pusztaszeri 

KISZ-isták eredménye a pusztaszeri 
próbálták meg suk az volt, hogy 6 százalé-

kos elhullással nevelik föl 
a csibéket. Az értékelésnél 
megállapították, hogy az el-
hullás alig haladta meg a 
vállalással szemben a 3 szá-
zalékot. Ugyancsak túltelje-
sítették vállalásuk másik 
pont já t is. Négy kiló heíyett 
3,59 kiló takarmányt hasz-
náltak föl 1 kilós súlynöve-
kedés előállításához. 

csibenevelést a 
Petőfi Tsz-ben. 

Még a tavasszal jórészt sa-
ját erőből építettek egy 
2500 férőhelyes nevelőházat, 
s megrendelték az első szál-
l í tmányt a szentesi keltető-
állomásról. A kis csibék 
megérkeztek, de nem túlsá-
gosan nagy bizalommal és 
hittel fogadták őket a szö-
vetkezeti gazdák. 

Jó kezekben, jó üzlet 

Négy fiatal t bíztak meg a 
csibék gondozásával. Köztük 
a tsz KISZ-szervezetének tit-
kárát , i f j . Szeri Antalt , aki 
elhatározta akkor, hogy 
azért is megmuta t ják ők né-
gyen: j é kezekben jé üzlet 
a baromfi nevelés még ilyen 
kezdeti fokon is. 

Bitó Antalné, Bujdosó Al-
ber tné és Szabó Mária 
egyetértettek ezzel az e lha-
tározással. Így alakult meg 
a baromfigondozók KISZ-
brigádja, amely fe la jánlás i 
is tett a tervszámok túltelje-
sítésére. 

Nemrégiben értékelte ki a 
szövetkezet vezetősége a kl-
szesek fe l a j án lásá t Vállalá-

Már hajnali négykor 
— Nem volt könnyű a 

dolgunk — mondja erről 
Bujdosó Albertné, a kis bri-
gád mostani vezetője —, de 
nagyon akar tuk teljesíteni 
vállalásunkat. A nyáron már 
hajnal i 4 órakor i t t voltunk 
a baromfiháznál , takarítot-
tunk, hordtuk a vizet, e tet-
tünk. I f j . Szeri Antal ké-
sőbb megbetegedett, s ne-
gyediknek az ő helyére jött 
közénk id. Huszka Józsefné. 
Az ő nagy tapasztalata, jár-
tassága sokszor volt a se-
gítségünkre. Most már sok-
kal jobban megy a dolog. 

Ez a véleménye Nádudva-
ri Antal főkönyvelőnek is. 
aki elmondta, hogy a máso-
dik szállítmány nevelesénél 

egyharmadával csökkent a 
munkaegységfelhasználás, 

ami maga több mint 5 ezer 
forint nyereséget jelent. A 
baromfinevelésre 58 ezer fo-
rint jövedelmet terveztek 
ebben az évben, de már biz-
tosnak látszik, hogy a ki-
csiny baromfitelep jövedel-
me meghaladja a 200 ezer 
forintot. 

Fejlesztik a telepet 
Sokat könnyített, segített a 

baromíinevelésnél a csibe táp-
etetésre való áttérés. Ennek 
következtében két héttel 
megrövidült egy-egy turnus 
nevelésének időtar tama. A 
szövetkezet vezetői most. mér 
hisznek a baramíinevelés jö-
vedelmezőségéből. Olyany-
nyira, hogy elhatározták: Jö-
vőre tovább fejlesztik a te-
lepet, sa já t erőből még két 
cslbenevelő házat építenek a 
meglevő mellé. 

A KISZ-isták tehát elér-
ték a eéljukat. S maguk sem 
jár tak rosszul, hiszen leg-
utóbb 1000 forint prémiumot 
kaptak fejenként , s még 20 
—20 csirke is jár nekik, 
ugyancsak ju ta lomként 

P. L. 

Hazaérkezett az Ogyesszában j á r t 

szegedi ipari küldöttség 
Szeged szovjet testvérva-

rosába, Ogyesszába — amint 
ezt lapunkban Jelentettük —, 
az elmúlt héten szegedi ipa-
ri küldöttség utazott. A 
szegedi delegáció: Árvái Jó-
zsef, a városi tanács elnök-
helyettese, a delegáció veze-
tője, Balogh István, a városi 
párt-vérehajtóbizottság tag-
ja, Bálint László, a szalámi-
gyár pástt i tkára, László Iván, 
az I. kerületi tanács építési 
csoport jának vezetője, Rát-
ki György, a városi tanács 
építési osztályának főmérnö-
ke, most érkezett haza. 

A küldöttség hat napot 
töltölt a Szovjetunióban, s 
mindenütt testvéri szeretet-
tel fogadták. Ogyesszában a 
delegáció tagjai négy napon 
át tanulmányozták a város-
ban folyó nagyarányú épít-
kezéseket, a városrendezés 
út a városépítés kérdéseit. 
Megbeszéléseket folytat tak s 
tanács tevékenységéről is. 
Já r tak Moszkvában és meg-
ismerkedtek nevezetességei -
vei. 

A küldöttség látogatása to-
vább gazdagította Szeged és 
Ogyessza testvéri kapcsola-
tait, barátságát. 

Párizsban lezuhant 
a MALÉV utasszállító repülőgépe 

A MALÉV menetrendsze- nisztérium), Szecsődy László 
rint Párizsba közlekedő utas- (MSZMP Központi Bizotteá-
szállító gépe pénteken dél- gának osztályvezető-helyet-
után Párizsban leszállás előtt, tese), 
a rendkívül rossz időjárási FriihUng és Frühlingné 
viszonyok között, eddig még (mindketten a szegedi egye-
ki nem derítet t okok miatt , tem vendégei), Jolly (Man-
lezuhant. Tizenhárom utasa cheater), Holt, Burford, 
és a gép személyzete életét Perks (a Csepeli Papírgvár 
vesztette. vendéget), Garcla (DÍVSZ). 

A gép utasai voltak: dr. A személyzet tagjai voltak: 
Bodó Györgyné (1. számú Kapilány István főpilóta, 
Szemészeti Klinika), Horccz- Fen esi János másodpilóta, 
ky Nándor (az ÁRTEX ve- Szűcs Gyula rádiós, Gadácsi 
zériga/.gatója). Kazimir Lösz- János szerelő, Kolcszár Já-
ló (Külügyminisztérium), Ke- nos navigátor. Banosi István 
rékgyártó Elemér (Kulturális földi szerelő, Ferenc Júlia és 
Kapcsolatok Intézete), dr. Ró- Latabár Mária légi utaskí-
berí Pál (Élelmezésügyi Mi- sérő. 

Átadták rendeltetésének 
Szeged ú jabb iskolai 

úszómedencéi ét 
Kösel 200 ezer forint riifor- úszómedence építésében részt 

dításáva! elkéejaüt Szeged vett dolgozóknak, s mind-
ü l . kerületében a második azoknak, akik Jelentős tár-
lskolat úszómedence, a Rigó sadalmi munká t végeztek a 
utcai Állami Nevelőotthon 13 méter hosszú és 5 méter 
udvarán. A medencét tegnap széles medence építésében 
adtak á t az intézetnek. Du- A R l g ( 5 u t c a l A l l a m i N 
das József, a Budapesti Koz- . . . . . . , , 
lekedési Építő Vállalat pár t - l o o t t h o n b a n különben most 
t i tkára vállalta és az építő- fejeződnek be a nagyarányú 
munkások nevében meleg felújítási munkálatok, ame-
szavakkal adta át az új , ok- lyekre a városi tanács fél-
tatási célokat szolgáló léte- millió forintot adott. Az in-
sítményt. Ezután Markos Ká- tézmény belsó berendelésére 
roly, a III, kerületi tanáes pedig a Művelődésügyi Mi-
végrehaj tó bizottságának t i t- nisztérium biztosított 200 
ká ra mondott köszönetet az eaer fo r in to t 


